
Lekcia: Ž 51                                                                                            Kázeň: Sk 8, 29-39

Bratia a sestry,
v týchto dňoch je naša pozornosť zameraná na Ducha Svätého. Slávime svätodušné

sviatky. Ako Duch Svätý pôsobí medzi nami? 

Po  prvé,  Duch  Svätý  tvorí  cirkev.  Len  z  Božej  milosti  môžeme  vyvárať
spoločenstvo. Sme hriešni, ale prichádzame na bohoslužby, aby sme spoločne chválili
Boha. Čítame Bibliu a snažíme sa porozumieť tomu, čo je v nej napísané. Chceme Písmu
svätému porozumieť,  ale  často  možno  nechápeme.  To  sa  stalo  aj  istému  eunuchovi,
ktorého meno sa nedozvedáme. Veril v Boha a čítal úsek z knihy proroka Izaiáša. Čítal,
ale nerozumel. Vtedy mu Duch Svätý poslal do cesty diakona Filipa. Duch Svätý zostáva
akoby v pozadí a my sledujeme obyčajné stretnutia dvoch mužov. Spoločne sa rozprávali
nad tým, čo bolo napísané. Úplne najzákladnejšie spoločenstvo tvoria dvaja ľudia. Ježiš
povedal: Lebo kde sa dvaja alebo traja zhromaždili v mojom mene, tam som medzi nimi.
(Mt 18, 20) Predstava, že človek je na svete sám je určite desivá. Duch Svätý pôsobí
medzi nami tak, že usmernenie alebo pomoc môžeme prijať skrze iného človeka. Cirkev
tvoria  rôznorodí  ľudia,  navonok aj  vo  vnútri  –  ľudia  rôznych pováh a  veku.  Filip  a
eunuch boli úplne odlišní, a predsa Duch Svätý pôsobil. Každý vie niečo iné. Tým, čo
máme alebo tým, čo vieme, sme jeden pre druhého prínosom.

Po druhé, Duch Svätý pôsobí v nás, aby sme našli pravú záchranu. Eunuch hľadal.
V Jeruzaleme bol preto, lebo veril v Boha. Čítal Božie slovo. Kládol si otázky. Poznáme
dva  typy  otázok.  Niekto  kladie  otázky  o  Bohu  len  preto,  aby  rýpal.  Nesnaží  sa
porozumieť, pretože si myslí, že vie všetko najlepšie. Eunuchove otázky boli úprimné.
Snažil sa porozumieť. Je dobré, ak aj my máme takéto otázky. Je dobré, keď si kladieme
otázky o Bohu, ak vychádzajú z túžby skutočne poznať Boha. Eunuch hľadal, pretože v
jeho živote chýbalo to najdôležitejšie. Bol dvoranom na kráľovskom dvore. Mal tam aj
konkrétne poslanie – bol strážcom kráľovského pokladu. Bol obklopený bohatstvom, ale
túžil po niečom inom. Pravý poklad nie je v hmotnej oblasti. Duch Svätý pôsobil v živote
eunucha, aby nielen hľadal, ale aj našiel.

Po  tretie,  Duch  Svätý  spôsobil,  aby  eunuch  uveril  v  Krista.  V  centre  našej
pozornosti má byť Ježiš Kristus. Ježiš už svojim učeníkom zasľúbil: Ale Radca, ten Duch
Svätý, ktorého pošle Otec v mojom mene, Ten vás naučí všetkému a pripomenie vám
všetko, čo som vám hovoril. (Jn 14, 26) Mohlo by sa zdať, že Duch Svätý ustupuje do
úzadia, kým Otec a Syn majú významnejšie postavenie. Keď sa modlíme, oslovujeme
Otca a Syna, ale Ducha už menej. Keď sa na to pozeráme takto logicky a matematicky,
pôsobí to ako keby sme verili v troch rozdielnych bohov. Veríme v jediného Boha, ktorý
je naším Tvorcom, Záchrancom aj Radcom. Celá Biblia hovorí o Bohu, ktorého vôľa je,
aby ľudia boli zachránení. Filip nezvestoval Ježiša na základe evanjelií. Nebolo by to ani
možné, pretože evanjeliá vtedy ešte neboli napísané. Pri zvestovaní vychádzal z knihy
proroka Izaiáša. To, čo bolo zasľúbené, sa naplnilo. Čítame Bibliu, pretože veríme, že
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vydáva svedectvo o Bohu.

Kristus je vyjavením Božej lásky k celému svetu.  Môžeme veriť v Ježiša Krista,
lebo Ho Otec poslal a Duch Svätý nás na neho zameral. Naša viera v Ježiša Krista nemá
slúžiť  k  tomu,  aby  sme  sa  nad  druhých  povyšovali.  Uverili  sme  v  Ježiša.  Ježiša
zvestujeme ďalej, pretože sme vedení Duchom Svätým. V 1. liste do Korintu je napísané:
Preto dávam vám na vedomie, že nikto, hovoriaci v Duchu Božom, nepovie: Prekliaty
Ježiš! A nikto nemôže povedať: Pán Ježiš! ak len nie v Duchu Svätom. (1Kor 12, 3)

Po štvrté, Duch Svätý nás vedie k radosti. V Liste Galatským je radosť uvedená
hneď po láske ako druhé ovocie Ducha. (5, 22) Slovo radosť musí byť bližšie vysvetlené,
aby to nevyznievalo cynicky a neuveriteľne. V akom zmysle máme radosť skrze Ducha
Svätého? Bolo radostné to, že Ježiš bol ukrižovaný? Bolo radostné to, že prví kresťania
boli prenasledovaní? Kde je radosť v tom, keď niekto blízky trpí a keď prichádza smrť?
Radosť, ktorú pôsobí Duch Svätý, je niečo viac ako iba pocit šťastia. Radosť máme vo
svojich srdciach, a to aj vtedy, keď čelíme tomu, čo je presným opakom radosti.

Radosť sa často spomína v Liste apoštola Pavla do Filipis. Pavol písal tento list z
väzenia. Bol zatknutý, pretože hovoril o Ježišovi. Aj keď sa mal zle, vedel písať o radosti
a  povzbudzovať  k  nej  ostatných.  Keby  to  bola  radosť,  ktorá  je  založená  len  na
momentálnom prežívaní, o žiadnej radosti by nepísal. Uvediem len jeden citát:  Radujte
sa v Pánovi vždy! Opakujem: radujte sa! (4, 4) Nebolo to popieranie krutej reality, ale
radosť z viery v Ježiša Krista. 

Eunuch bol rozradostený, pretože uveril v Ježiša. Takýto plný radosti išiel ďalej
svojou cestou. Navonok sa nič nezmenilo. Neišiel inou cestou. Nezmenil svoje povolanie
a postavenie. Filipa už viac nevidel. Išiel ďalej svojou cestou, a predsa už tam bolo niečo
iné. To iné a nové bolo to, že uveril v Ježiša Krista. Na základe Písma svätého, ktoré
zvestoval Filip vedený Duchom Svätým, smel počuť evanjelium.

Na  Ježiša  Krista  dnes  upriamujú  našu  pozornosť  aj  chlieb  a  víno.  Prijmime
pozvanie k stolu Pánovmu, aby sme slávili sviatosť večere Pánovej. Sme zachránení len z
Božej milosti. Ďakujme Bohu, že Duch Svätý upriamuje našu pozornosť na Ježiša Krista,
ktorý sa za nás obetoval a bol vzkriesený. Amen.

Vypočujme si slová vyslania ako sú napísané v Liste Rimanom v 15. k.:
Boh nádeje nech vás naplní všetkou radosťou a pokojom vo viere, aby ste sa mocou
Ducha Svätého rozhojňovali v nádeji.
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji a ochraňuje vaše srdcia
i vaše mysle v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen. 
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